
Piešťany sú kapitola sama o sebe 

Rozhovor s Evou Cíferskou 

Eva Cíferská je dlhoročná  vedúca Oddelenia knižnej kultúry v Bibiane, medzinárodnom dome 

umenia pre deti  a vedúca Sekretariátu Slovenskej sekcie IBBY. Do jej pôsobnosti patrí 

organizovanie súťaže Najkrajšie knihy Slovenska, Najkrajšie a najlepšie detské knihy jari, leta, 

jesene a zimy na Slovensku a odborné semináre. Píše recenzie detských kníh, informačné texty o 

odborných podujatiach, rozhovory v odborných časopisoch, personálne a výberové bibliografie 

autorov pre deti a mládež. Podieľa sa na príprave výstav, katalógov a odborných publikácií.  Stála 

pri zrode  festivalu Dni detskej knihy a dodnes sa podieľa na príprave každého jeho ročníka. 

Stáli ste pri zrode festivalu Dni detskej knihy. Spomínate si, ako to vlastne bolo pred 34 rokmi? 

Ja som vtedy pracovala vo vydavateľstve Mladé letá. Tam bolo veľmi tvorivé prostredie a všeličo sme 

vymýšľali. Tak práve  sme začali aj tieto Dni detskej knihy spolu s českou  sekciou IBBY. Vtedy sme boli  

ešte československá organizácia.   Prvý ročník sme pripravili v roku 1983. Na Slovensku to malo taký 

veľký úspech, že pokračujeme od toho 83. roku. Bohužiaľ v Čechách sa to neujalo,  myslím, že po 

dvoch – troch rokoch to skončilo. My sme veľmi radi, že si vždy nájdeme takých úžasných partnerov 

v podobe knižníc na Slovensku, že všetci to prijímajú ako niečo úžasné, ktoré prispeje k čítaniu.  

 

Máme za sebou posledný deň 34. ročníka festivalu Dni detskej knihy. Ako ho hodnotíte? 

Piešťany sú kapitola sama o sebe. Keď sa pani riaditeľka so svojím kolektívom do niečoho pustí, to sa 

vždy dotiahne do takého konca, takých detailov a úžasných výsledkov. V máloktorej knižnici máme 

takéto skúsenosti.  Ale samozrejme každá organizátorská knižnica do toho vloží  srdce, úsilie, ale 

piešťanská knižnica to robí vždy mimoriadne veľkolepo.  

 

Festivalu sa zúčastnili mnohí spisovatelia, ilustrátori, ktorých knižky boli ocenené ako najkrajšie 

a najlepšie. Ako sa Vám darí zhromaždiť toľko osobností na jedno miesto? 

My sme ani nemuseli veľké úsilie vynaložiť, pretože keď sa povie Piešťany a piešťanská knižnica, tí 

ľudia majú k nej taký srdečný  vzťah, vždy sem radi prídu, vedia, čo ich tu čaká, vedia, že všetko bude 

profesionálne urobené a bude tu úžasná atmosféra. 

 

Kto preberie po Piešťanoch štafetu, v ktorom meste sa bude konať 35. ročník Dní detskej knihy? 

Budúci ročník  bude v Žiline. Žilina už tiež v minulosti robila Dni detskej  knihy. Teraz je tam nová 

zostava ľudí, ale prišli do Piešťan na skusy, boli ohúrení. Budeme mať s nimi rozhovory, budeme to 

pripravovať  s nimi. Samozrejme, že vyše štyridsať podujatí , ako bolo v Piešťanoch, v Žiline nebude, 

pretože piešťanská knižnica je iného druhu, ale pevne verím, že aj v Žiline budeme všetci spokojní.  

 

 



Bude budúci festival v niečom odlišný? 

Sú základné trendy, ktoré tie Dni obsahujú. Ale každá knižnica vloží do toho kus svojho a to v rámci 

prípravy, v rámci diskusií, my pripravíme program, ktorý bude určite bohatý a úspešný.  

 

Aký je to pocit vidieť  aj po 34 rokoch úspechy toho, čo ste kedysi zakladali? 

Som veľmi rada. Nie je jasné, koľko rokov bude takéto podujatie pokračovať, ktorá knižnica si vždy 

zoberie na seba obrovský balík roboty, námahy a všetkého  možného, čo s tým súvisí. Ale  pevne 

verím, že budeme ešte pokračovať. Budem teraz hľadať ďalších záujemcov na ďalšie obdobie, 

nadšencov a  myslím si, že sa nájdu.  

 

Želáme Vám veľa úspechov, veľa zdravia a Dňom detskej knihy – aby sa dožili aspoň stovky! 

(smiech) Tak to neviem, so mnou už toľko nie, ale ešte by som zopár rokov  chcela pokračovať 

a potom odovzdať svoje skúsenosti  niekomu podstatne mladšiemu.  

Ďakujeme za rozhovor! 
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